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Cyklistům pro radost…
www.bikepuzzle.cz

Mníšek pod Brdy
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Nevybírejte mezi bezpečnou a komfortní komunikací.
Chtějte obojí. Vsaďte na moderní IP interkomy
od jedničky na trhu.

2N® IP VERSO

www.dobnet.cz/interkomy | Zavolejte hned: 277 001 111

Mějte neustálý přehled o dění před vaším vchodem. 
Díky 2N® Mobile Video můžete mobilním telefonem 
komunikovat s návštěvou přes 2N IP interkom.

2N® MOBILE VIDEO

www.dobnet.cz/interkomy | Volejte 277 001 111

Nevybírejte mezi bezpečnou a komfortní komunikací.
Chtějte obojí. Vsaďte na moderní IP interkomy
od jedničky na trhu.

2N® IP VERSO

www.dobnet.cz/interkomy | Zavolejte hned: 277 001 111

Mějte neustálý přehled o dění před vaším vchodem. 
Díky 2N® Mobile Video můžete mobilním telefonem 
komunikovat s návštěvou přes 2N IP interkom.

2N® MOBILE VIDEO

Scan me!

INTERKOMY INSTALUJE

HLEDÁME
posádky
popelářských vozidel

ŘIDIČ
požadujeme
 spolehlivost a pracovní 

flexibilitu
 profesní a řidičský 

průkaz sk. C
JISTOTA ZAMĚSTNÁNÍ VE SPOLEČNOSTI 
VLASTNĚNÉ OBCEMI!
kontakt:
POBERO Poberounské odpady s.r.o.
Jan Marek  606 407 039   jan.marek@pobero.cz
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Radní se přiblížili lidem
Pravidelná setkání se starostou 
a  s  radními zavedlo vedení města 
Mníšek pod Brdy. V plánu jsou kaž-
dý třetí čtvrtek v měsíci.

 Účastníky premiérového květ-
nového setkání například zajímalo, 
jaká je situace s protihlukovou stěnou 
či kdy bude hotové multifunkční hři-
ště v Rymani. Diskutovalo se o prode-
ji na náměstí F. X. Svobody a o obno-
vě autobusových zastávek. „Můžete 
přijít s  podněty, připomínkami i  se 
stížnostmi,“ vyzývají nejvyšší před-
stavitelé radnice k dalším schůzkám, 
které se zdají jako dobrý nápad. In-
spirace pro další obce či města?

Vedení města Dobřichovice chce řešit 
problém s  přeplněným parkovištěm 
u místního nádraží. Často zde parkují své 
vozy i nerezidenti města, kteří následně 
využívají levnějšího vlakového tarifu, 
a  občané Dobřichovic pak už na  par-
kovišti nenajdou místo. Diskutovalo se 

o  tom i na červnovém veřejném zasedá-
ní zastupitelstva. Dobřichovická rada se 
proto začne touto problematikou zabývat 
s pomocí zhotovitele dopravní studie pro 
město Dobřichovice Ing.  M. Langrem, 
Ph.D. Na jednom z následujících zasedání 
přednese návrhy, jak situaci vyřešit.

Proč chybí parkovací místa?

Geopark Barrandien získal od kraje 183 tisíc

in
zerceM O N T Á Ž E - S E R V I S - R E V I Z E 

OBERMAN
ALARMS

Pavel Oberman
Čs. armády 229/29, Řevnice

) 603 410 571
info@oberman.cz

www.oberman.cz

zabezpečovací zařízení
JABLOTRON, PARADOX

kamerové systémy 
regulace vytápění

automatizace, ovládání

777 659 546777 659 546  www.drevo-dolezal.cz

...metry, naštípaná polínka nebo
VÁLCOVÉ BRIKETY až k vám domů!

...trámy, fošny, prkna, latě 
z vlastní pily

PALIVOVÉ
KRBOVÉ
STAVEBNÍ
TRUHLÁŘSKÉ

DŘEVO

Karlštejnská 44, Roblín

Po-Pá 8-16:30
nebo po telefonické domluvě

 
 603 578 032

w
w

w
.kam

narstvibarnabas.cz

Všechny zastávky 
budou od 29. června 
na znamení
Sjednocení se týká Středočeského kraje 
i  Prahy u  všech autobusových a  trolej-
busových zastávek PID. Pokud chcete 
vystoupit, musíte dostatečně včas stisk-
nout ve voze tlačítko. Pro nástup postačí 
stát na  zastávce tak, abyste byli viděni 
řidičem, mávat již není potřeba.

 Výhodou nového systému je zrychlení 
cestování, nižší pravděpodobnost zpož-
dění, plynulejší jízda bez zbytečného br-
ždění a rozjezdů i  lepší tepelná pohoda 
ve  vozidle, protože v  zimě se zbytečně 
nevyvětrá teplo a v létě účinněji funguje 
klimatizace.

 Navíc cestující už nemusí zkoumat, 
jestli je daná zastávka na znamení či ni-
koliv. Zlepší se také ekonomika provozu 
a doprava se stane šetrnější vůči životní-
mu prostředí. Právě při rozjezdech vzni-
ká nejvíce emisí i  hluku a  autobus má 
nejvyšší momentální spotřebu paliva.

Přes půl milionu korun, konkrétně 599 ti-
síc, schválili středočeští radní třem stře-
dočeským geoparkům. Jsou to: UNESCO 
Český ráj, Kraj blanických rytířů a Bar
randien, největší v  České republice. 
Dotaci ve  výši 183 tisíc korun použije 
na podporu svých projektů zaměřených 
na popularizaci geologie a ochranu pří-
rodních památek s cílem získat certifika-
ci globálního geoparku UNESCO.

 Geopark Barrandien s  celkovou roz-
lohou 4  316 km² zasahuje do  tří krajů, 
přičemž jeho většina je v kraji Středočes-
kém. Území je rozděleno do sedmi oblas-
tí: Praha a okolí, Berounsko, Brdy, Brdy 
Hřebeny, Rakovnicko, Radnicko a Plzeň-
sko. Geoparky jsou fenoménem s  výji-
mečným významem pro turistický ruch, 

vzdělávání, vědu a výzkum i pro ochra-
nu přírody a  krajiny daného území. Síť 
národních geoparků v  České republice 
pokrývá přibližně 12 procent území.

Foto Lucie Hochmalová
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Cestující z  řevnického nádraží vlakem 
mohou nyní využívat novou zkratku 
na nástupiště. Přístupová cestička z dru-
hé strany stanice byla dokončena nedáv-
no díky úřadu, paní architektce a míst-
ním technickým službám. Na nástupišti 
je hned vedle ní Bistro Café, které má 
po celé prázdniny otevřeno i v odpoled-
ních hodinách. Prodává se tu kopečková 
zmrzlina a dorty ke kávě. K tomu všemu 
je na  výběr 35 nápojů včetně točené li-
monády a  také cukrovinky. Denně už 
od 5 hodin ráno.

Ke kolejím po nové cestičce s vůní dobrot

in
zerceODVOZ SUTÍ  

A ODPADŮ 
KONTEJNERY

(3 m³ / 15 m³ / 17 m³)

DOVOZ ZEMINY, 
ŠTĚRKU,

PÍSKU, BETONU
Ekologická likvidace odpadů

včetně poradenství  
a evidence

 608 365 140 
e-mail: cernydaniel@centrum.cz

OBUV LÍPOVÁOBUV LÍPOVÁ
DOBŘICHOVICE, V Zahradách 1081

 po-pá 8–18 h., so 8–12 h.

ŘEVNICE, Komenského 1100
 po-pá 9–17 h., so 9–12 h.

NOVÁ 
LETNÍ
K O L E K C E

PRODEJ A PRONÁJEM
rychlý, výhodný, bez starostí

www.csrealitni.cz/makler/pavlina-cerna
 +420 730 779 441

PRODEJ A SPRÁVA 
NEMOVITOSTÍ s.r.o.

BYTY POZEMKYDOMY

Odhad zdarma

Volby do  Evropského parlamentu, kte-
ré se konaly 7. a  8. června, dopadly 
v  Poberouní tradičně jinak než celkově 
v  České republice. Nejvíce hlasů získala 
koalice SPOLU (ODS, KDUČSL, TOP 09), 
na Podbrdsku naopak ANO 2011. Ve vol-
bách lidé zvolili 21 nových europoslanců.

Koalice SPOLU vyhrála například 
v  Dobřichovicích, Černošicích, Letech, 
Hlásné Třebani, Karlíku nebo ve Svina-
řích. Naopak ANO 2011 bodovalo třeba 
v  Nesvačilech, Osově nebo Podbrdech. 
Tradičně nadprůměrná byla také voleb-

ní účast. Zatímco v celé republice přišlo 
k  urnám 36,45 procenta voličů, v  Po-
berouní se tato čísla pohybují většinou 
mezi 40 a  50 procenty. V  okrese Praha-
západ odvolilo 44,03 procenta voličů, 
v  okrese Beroun pak 37,93 procenta. 
V  osmi obcích překročila volební účast 
dokonce hranici 50 procent. Prvenství 
drží Karlík s 57,07 procenta lidí, druhá je 
Mořinka s  56,49procentní účastí a  třetí 
Hlásná Třebaň s 55,42 procenta. Naopak 
nejméně voličů přišlo v  Litni (35,1 %) 
a ve Všeradicích (36,01 %).

Sdílená 
elektrokola frčí
Svědčí o tom analýza jízdních dat společ-
nosti Nextbike, která síť 26 elektrostanic 
provozuje. K dispozici má 150 elektrokol 
a  registrováno přes 11 tisíc uživatelů. 
Denně elektrokolo využije v  průměru 
394 lidí.

Za dobu trvání projektu uživatelé na-
jeli 1 095 619 km, průměrná cesta měřila 
1,99 km. Do  15 minut bylo zaznamená-
no již 506  049 výpůjček, což je 91,9 % 
z celkového počtu 550 839. Nejvyužíva-
nějšími stanicemi v  Berouně jsou ulice 
Nádražní a u restaurace Venedik za be-
rounskou radnicí.

Oproti jízdě autem cyklisté ušetři-
li 53  404 kg CO₂. Stejné množství by 
po dobu fungování bikesharingu vstře-
bával městský park s  2  453 vzrostlými 
stromy.

Projekt sdílených elektrokol odstar-
toval koncem července 2020 za  podpory 
Nadace Tipsport, díky ní je například prv-
ních 15 minut jízdy na  elektrokole zdar-
ma. Tehdy se začínalo s 15 stanicemi a 100 
elektrokoly v  Berouně a  okolí. Beroun 
se na  začátku projektu spojil s  městem 
Králův Dvůr a  obcemi Hýskov a  Tetín, 
po dvou letech se připojilo město Zdice.

Foto archiv bistra

U Berounky vyhrála koalice SPOLU

Žáci Václav Stočes a  Ondřej Toman 
ze 6.  A  Základní školy Dobřichovi-
ce se stali vítězi soutěže Kraje pro 
bezpečný internet v  kategorii pro 2 
stupeň. Cílem projektu je upozornit 
na nebezpečí, která v online prostoru 
uživatelům hrozí. Zároveň informuje 
o  možnostech ochrany. Je společnou 
iniciativou všech krajů ČR v  oblasti 

prevence kyberkriminality a  podpo-
ry kyberbezpečnosti. V rámci projek-
tu každoročně vznikají také online 
kurzy a online kvíz pro děti a studen-
ty, pedagogy, rodiče a  veřejnost, pro 
pracovníky Policie ČR a sociální pra-
covníky. Elearningové lekce dopl-
ňují videospoty. Vše najdete na webu 
kpbi.cz.

Školáci uspěli v soutěži Kraje pro bezpečný internet
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První ročník festivalu Houkačky, kte-
rý se uskutečnil v  sobotu 25. května 
v  Dobřichovicích, se pyšnil značným 
množstvím návštěvníků. Festivalem 
prošlo kolem šesti tisíc lidí, z  toho 
zhruba dvě třetiny dětí. Návštěvností 
se akce v údolí Dolní Berounky zapsa-
la mezi historicky nejúspěšnější.

„Houkačky lze hodnotit jako velice úspěš-
né, přestože předpověď počasí nevypada-
la příznivě, konalo se mistrovství světa 
v  hokeji a  v  okolí probíhaly další akce. 
Již v 10 hodin byla u pokladen fronta čí-
tající několik desítek metrů, jež narůsta-
la s kaž dým vlakem. Lidé přijížděli nejen 
z Prahy, ale i  z míst vzdálených více než 
sto kilometrů,“ sdělili organizátoři.

Přichystali nespočet aktivit. Děti se 
jich účastnily v  rámci prezentací IZS, 
neziskových organizací, ale i  komerč-

ních subjektů. Zaujaly nejen dynamické 
ukázky Cizinecké policie, psovodů PČR 
či Městské policie Prahy 1 a  jejího jez-
deckého oddílu, ale i přehlídka speciál-
ní techniky, a hlavně výsadek z vrtulní-
ku Armády ČR. Nicméně na  nezájem si 
nestěžovaly ani organizace zabývající se 
například psychologickou pomocí dětem 
nebo prezentační stan Ústavu pro péči 
o  matku a  dítě, oddělení neonatologie, 
z  pražského Podolí, který byl perma-
nentně v obležení návštěvníků. 

Spokojeni byli návštěvníci i  všichni 
prezentující, které zájem dětí velice pří-
jemně překvapil. Rádi přislíbili účast 
na dalším ročníku. Velký dík patří měs-
tu Dobřichovice za finanční i nefinanční 
podporu, Fondu hejtmanky Středočeské-
ho kraje a dalším subjektům včetně Sbo-
ru dobrovolných hasičů Dobřichovice 
v čele s velitelem Martinem Jurkovcem.

Houkačky přilákaly čtyři tisícovky dětí

Velká 
prázdninová 
jízda

Nové zákazníky DOBNETu  
připojujeme do 48 hodin.
Volejte 277 001 111
Pište na info@dobnet.cz

Darujte svému 
Einsteinovi 
za vysvědčení rychlý  
internet DOBNET 
a dopřejte mu 
o prázdninách zažít 
a poznat víc.

www.dobnet.cz/bytovky

Jste naším zákazníkem? 
Gratulujeme. Rychlost jsme 
vám zvýšili automaticky.

Tarif Rychlost/zrychlení Cena/zdražení

Želva  20/20
  50/50

2,5×
290 Kč 
+0 Kč

Zajíc  80/80
  150/150

1,9×
390 Kč 
+0 Kč

Puma  100/100
  350/350

3,5×
490 Kč 
+0 Kč

Sokol  150/150
  500/500

3,3×
590 Kč 
+0 Kč

Váš dobrý soused

Servis
počítačů 

+ Rychlý internet
+ Inteligentní zvonky

Váš dobrý soused

DOBNET, z. s., Palackého 27, Dobřichovice   277 001 111   dobnet.cz  | dobnet.cz

Na optice 
   až 2 Gbps

Foto archiv organizátora
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Sousedská komunita. Sousedské spolky a kluby. 
Fungují v každé obci a samozřejmě také na sociálních 
sítích. U nás jsou nejznámější Sousedé od Berounky. 
A právě slovo soused je tady velmi důležité. Spolky 
sdružují lidi, kteří žijí blízko sebe, mají chuť se 
scházet a po „sousedsku“ něco zažít.

Sousedské spolky 
jsou kořením života 
v obcích

LÉTO
V CHALUPĚ

MENU:

APEROL 
SPRITZBLUE
APEROL, PROSECCO, SODA, 
POMERANČ, LED

HUGO SPRITZ
BEZOVÝ SIRUP, PROSECCO, 

SODA, LED, LIMETKA

TONIC SPRITZ
RŮŽOVÝ GIN, TONIC, 
MRAŽENÉ JAHODY, LED

CAMPARI SPRITZ
CAMPARI, PROSECCO, 

POMERANČOVÝ DŽUS, POMERANČ, LED

GINGER SPRITZ
DOMÁCÍ ZÁZVOROVÝ SIRUP, PROSECCO, 
SODA, LED, CITRON, ZÁZVOR

BUBBLEGUM 
SPRITZ

BUBBLESIRUP, PROSECCO, SODA, 
BORŮVKY, LED

BLUE SPRITZ
BLUE SIRUP, PROSECCO, 
POMERANČOVÝ DŽUS, 
POMERANČ, LED

*Akce platí od pondělí do čtvrtka 
pro konzumaci jedné osoby.

AKCE:
Dej si dva a třetí máš za 1/2*

spritz
drinky

150 Kč

Restaurace a pension Chalupa
Rovinská 64, Hlásná Třebaň (Rovina)

  722 728 771

Dobrý soused 
v digitálním světě?

+ Mluví lidsky, ne v kódech.
+	Je	lepší	než	vzdálené	call	centrum.
+	S	dobrým	sousedem	je	i	rebootování 
routeru	bezva	setkání!

To je DOBNET!

dobnet.cz

V  dolním Poberouní žije mnoho aktiv-
ních obyvatel. Zabývají se všemi mož-
nými činnostmi, od umění přes koníčky 
až po sport, někteří se věnují dětem, jiní 
zase sdružují dospělé. Jen namátkou na-
bídka pro děti: v Řevnicích funguje dět-
ská lidová muzika Notičky a taneční sou-
bory Klíček a Proměny, v Černošicích se 
učí tančit v Pramínku a v Dobřichovicích 
se mohou vyřádit při divadle v Kukadýl-
ku. Dospělí jsou zase členové sborů (Tře-
basbor, Canto Carso), ochotnických spol-
ků (Dobřichovická divadelní společnost, 
Divadelní soubor Řevnice či Všenorská 

divadelní společnost) nebo tradičních 
spolků (baráčníci). Své spolky tu mají so-
kolové, dobrovolní hasiči, skauti, turisté, 
vodáci, šachisté, včelaři, kynologové, mi-
lovníci koní a také nejrůznější sportovní 
týmy. Ti všichni pořádají akce pro veřej-
nost, například plesy, divadelní slavnos-
ti nebo představení či sportovní aktivity.

A  pak jsou tu již zmíněné sousedské 
spolky. Spojují lidi, kteří žijí v jedné obci, 
její části nebo osadě a mají chuť společně 
trávit čas a  zpestřit život ve  svém oko-
lí. Některé mají dlouhou tradici, jiné 
vznikly teprve nedávno.

Foto archiv spolku

Strong Boys
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KadeřniceKadeřnice
KristýnaKristýna
PÁNSKÁ |  DÁMSKÁ |  DĚTSKÁ
Objednávky: 

 721 163 512721 163 512
 Salon AménitéSalon Aménité 

 (vedle pošty Dobřichovice)

Herrmannova 120
252 30 Řevnice

Objednání:
Tel.: 607 030 090

Otevírací doba:
Po-Pá: 9:00 – 19:00

So: 9:00 – 16:00
Smluvní partner zdravotních pojišťoven.

PŘIJÍMÁME NOVÉ PACIENTY.

KOMPLETNÍ SERVIS
OKEN A DVEŘÍ

(PVC, ALU, EURO)

ZAJISTÍME:

seřízení, promazání,  
pozáruční opravy

výměny vadných skel,  
kování i těsnění

technické návrhy 
zabezpečení

opravy elektrických zámků

Tomáš Havlíček Černošice

 725 711 661
www.servis-oken.eu

Tradiční spolky a osady
Jedním z nejstarších spolků v Poberouní 
je Dělnická beseda Havlíček z  Řevnic. 
Vznikla už v  roce 1904, letos v  červnu 
tedy oslavila 120 let od  svého založení. 
Havlíček byl zamýšlen jako „vzdělávací 
a vzájemně se podporující spolek, jehož 
členové se v době nouze, nemoci či úmrtí 
v rodině budou vzájemně finančně i mo-
rálně podporovat“. To se prokázalo ze-
jména během první světové války i v ob-
dobí po jejím skončení.

„Výbor spolku se schází jednou měsíč-
ně, chodíme gratulovat při životních ju-
bileích, zúčastňujeme se pohřbů našich 
členů. Jezdíme na  výroční valné hroma-
dy našich spřátelených spolků: Vltavanu 
Purkarec, Vltavanu Štěchovice, Vltavanu 
Davle nebo Vltavanu Praha, nechybíme 
na žádných oslavách jejich výročí, pravi-
delně se konajících vždy po pěti letech. Le-
tos jsme se rozhodli postavit vor, abychom 
vyzdvihli význam doby našeho trvání,“ 
sdělil předseda besedy Miroslav Cvanci-
ger. Vor bude zhruba do konce července 
k vidění na koupací louce v Řevnicích.

V údolí Berounky dodnes existuje mno-
ho osad. Jednou z  nich je Strong Boys 
v Letech. Byla vytvořena roku 1930 spo-
jením původních šesti trampských osad. 
Tehdy se tu pořádaly všesportovní dny, 
lesní běhy, turnaje v lukostřelbě, v dámě 
a také lyžařské. Dnes osada funguje tro-
chu jinak, ale sportem to tu žije stále. 
Potomci trampů ze Strong Boys se snaží 
pokračovat ve  slavných tradicích svých 
předků. A tak tu sedí u ohňů, zpívají písně 
a organizují sportovní soutěže v nohejba-
lu, pingpongu, šipkách nebo pétanque, 
konají se tu potlachy, dětské dny a  slaví 
se Velikonoce, Vánoce, silvestr i mikuláš.

Další osadu najdeme pod Brdy v Halou-
nech. Spolek Halesa tu vznikl v roce 2012. 
„Navázali jsme na  myšlenku trampské 
osady Halesa. Působila tu od  roku 1956. 

Nápad ji obnovit vzešel od potomků původ-
ních osadníků. Název je vlastně zkratka 
Halouny u  lesa,“ sdělil předseda spolku 
Michal Bertl. Nyní mají 23 členů a v Ha-
lounech vlastní malé sportoviště. Tram-
pové tu dříve vybudovali hřiště na volej-
bal, nynější Halesa v roce 2012 pozemek 
zakoupila od obce. „Pravidelně tu hrajeme 
volejbal, občas nohejbal, většinou s účastí 
místních a lidí z nejbližšího okolí. Chodíme 
také do Letů do osady Strong Boys na vo-
lejbalové turnaje. V  červenci pořádáme 
dětský den a  na  konci prázdnin posezení 
pro osadníky,“ dodal Michal Bertl. Když je 
špatné počasí, využívá spolek klubovnu, 
kterou postavil díky dotaci.

Přátelské setkávání sousedů
V Zadní Třebani působí od roku 2010 spo-
lek Salto. Jeho čtyři zakladatelé žijí v obci 
více než pětadvacet let, někteří členové se 
ke spolku přidali v posledních deseti letech. 
Salto je zkratkou pro „Sdružení Aktivních 
Lidí Třebaně a Okolí“. „Název přesně vysti-
huje smysl naší existence i  důvody vzniku. 
Aktivní lidé chtěli rozvíjet komunitní i  kul-
turní život v obci, podporovat setkávání. Sou-

časně se snažíme rozvíjet občanskou společ-
nost. Důležitá je pro nás ochrana životního 
prostředí,“ říká členka Lenka Fořtová.

Spolek má osm stálých členů. Dalších 
více než dvacet lidí se s  různou intenzi-
tou zapojuje do  projektů a  akcí. Kromě 
originálních a  dnes už vlastně tradič-
ních akcí vymýšlejí příležitosti, jak obec 
vylepšit a  propojovat lidi, kteří v  ní žijí 
nebo k ní mají vztah. „Pro tyto účely jsme 
vyrobili dnes už dobře známou KafeKáru, 
tedy pojízdnou kavárničku. Z ní nabízíme 
občerstvení a  nápoje včetně dobré kávy. 
Domácí laskominy přinášejí sousedé, kteří 
chtějí naše akce podpořit a užít si je, nebo 
je aspoň udělat chutnější pro ostatní. Jedna 
z našich členek spolu s dalšími dvěma sou-
sedy z oboru už tradičně zajišťuje osázení 
truhlíků, které jsme pořídili na místní vla-
kové nádraží, aby vypadalo o něco veseleji 
a příjemněji,“ dodává Lenka Fořtová.

Salto každoročně pořádá na lávce u Be-
rounky Setkání Třebaní, na  jaře orga-
nizuje rostlinný swap, v  červnu piknik, 
v září Loučení s létem a venkovní Soused-
ský oběd, 28. října se ujímá společného 
zalití místní lípy vysazené v  roce 2018. 

Foto archiv spolku

Spolek Salto
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„Večer před Štědrým dnem pak do obce při-
nášíme Betlémské světlo, které pod lípou 
u  místní prodejny z  KafeKáry s  domácím 
vánočním pečivem rozdáváme všem, kdo 
o to stojí, do přinesených lucerniček. Kro-
mě toho občas vymyslíme nějakou mimo-
řádnou akci. V týdnech po vypuknutí války 
na Ukrajině jsme v místním společenském 
domě po dohodě a ve spolupráci s obcí při-
pravovali nebytové prostory pro ubytová-
ní rodin uprchlíků. Rok a půl jsme potom 
s podporou Nadace Via pořádali kurzy češ-
tiny pro rodiny ubytované v  obci a  okolí. 
Zajišťovali jsme pro ně poznávací exkurze 
v  Praze a  ve  Středočeském kraji a  v  prv-
ních měsících jsme jim také pomáhali vyři-
zovat náležitosti na úřadech, hledat práci 
a školy pro děti,“ říká Lenka Fořtová.

Klub na Lhotce
Letos to bude dvacet let, co se do  Lhot-
ky přistěhovala Ema Burgetová. V  roce 
2011 tu založila Klub obyvatel a  přátel 
Lhotky, z. s. „Bylo to asi dva roky po prv-
ní akci. V té době mi končila mateřská a já 
už věděla, že se do Prahy za prací vrátit 
nemohu. Zpočátku jsem chtěla dělat pro-
gramy jen pro kamarády a pár místních. 
Lhotka byla spíše chatařská oblast s  ně-

kolika starousedlíky a prakticky tu neži-
ly žádné děti. Tak vzniklo první Lhotecké 
předletí. Byla jsem s dítětem doma a lidé 
mi začali chybět. Tehdy jsem pozvala 
přátele divadelníky, muzikanty, obvolala 
kamarády a na naší zahradě vše začalo,“ 
vzpomíná Ema Burgetová.

Hlavní činnosti klubu zařizuje Ema 
Burgetová prakticky sama. Stará se 
o provoz klubového baru, organizování 
akcí i úklid. „Jen když je větší akce nebo 
jedu někam načerpat energii, pomáhají 
mi přátelé z  předsednictva spolku. Další 
mou obrovskou oporou jsou dcera a part-
ner. Za  ty roky se do  okolí nastěhovalo 
plno mladých lidí a už se ke mně doneslo, 
že jedním z důvodů byl i náš klub. To je pro 
mne asi největší poklona.“

Ema se snaží udržet v  klubu domácí 
atmosféru. Během chladných měsíců po-
řádá každou středu promítání pro děti, 
čtvrtky jsou zase v  duchu stolních her, 
v neděli pravidelné jamování. Místní si tu 
mohou uspořádat narozeninovou nebo ji-
nou oslavu. Konala se tu i vernisáž obrazů 
Mikoláše Chadimy, prodala se prakticky 
polovina děl, což zažil poprvé. V současné 
době vystavují malby scenáristy, spisova-
tele a režiséra Edgara Dutky.

„Z  poslední akce se ještě vzpamato-
vávám (smích). V  červnu se uskutečnil 
15.  ročník Lhoteckého předletí. Bez pod-
pory obce Svinaře by festival v  takové 
míře nemohl vůbec proběhnout. Letos 
nabídl divadelní vystoupení pro děti, čty-
ři kapely a  také mistra Evropy ve  slam 
poetry Anatola Svahilce. 2. srpna u  nás 
vystoupí karlovarská kapela Fish Flesh 
Field & Henry $ a 17. srpna Sbor břežan-
ských kastrátů. Ráda bych znovu rozjela 
hodiny jógy, tance a  jiných kurzů, které 
jsme tu měli v počátcích existence,“ dopl-
nila Ema Burgetová.

Co takhle pivní festival?
V Řevnicích ho sice přímo nepořádá žád-
ný spolek, ale o sousedské setkávání roz-
hodně jde. Letošní ročník byl už osmý. 
„Festival jsme vymysleli s  Fandou Kotrša-
lem a  Ondrou Nováčkem. Fanda měl ten-
krát vinárnu Malá Morava na  řevnickém 
náměstí a moc chtěl začít točit dobré pivo. 
S Ondrou jsme mu při tom asistovali. A jak 
jsme se neustále bavili o pivu, někoho na-
padlo uspořádat festival. První ročník se 
konal roku 2016 v přilehlém dvoře, potom 
už jsme expandovali na náměstí. Od třetího 
ročníku jsme přibrali Pavla Kubáska, což je 
velmi šikovný domovarník a expert na tří-
dění odpadů, pro účely festivalu dokonalá 
kombinace,“ přibližuje dění Jan Flemr.

Nejlepší na festivalu je jeho atmosféra. 
„Celkem brzy jsme přišli na  to, že stánky 
mají stát na asfaltu a návštěvníci se mají 
povalovat na trávníku řevnického náměs-
tí. Je moc fajn dívat se, jak se lidé potkají 
u piva, ale v trochu jiném prostředí. Sna-
žíme se vždy objednat to nejlepší počasí. 
Na akci je asi znát, že ji děláme čistě z nad-
šení. Vstup je zdarma a my z toho nemáme 
nic než radost. A  ohlasy od  pivovarníků, 
kteří jezdí na  různé festivaly po  celé re-
publice, tomu nasvědčují,“ říká Jan Flemr. 
Příští ročník Pivního festivalu Řevnice 
se koná v sobotu 24. května 2025.

Foto archiv spolku

Klub obyvatel a přátel Lhotky
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daně 
a účetnictví

Jak dlouho žijete v Hlásné Třebani?
Už 27 let, i  když zpočátku jsem bydlela 
na  Rovinách, od  roku 2007 jsem dole 
v Hlásné Třebani se svým mužem Mar-
tinem, čtyřmi kočkami a  s  jednou aga-
mou.

Koho a proč napadlo klub založit?
Celé to byl můj nápad, ale velký podíl 
měl manžel. Nemohl se zúčastnit odha-
lení pamětní desky našeho slavného ro-
dáka, protože zrovna zpíval na operním 
festivalu. Před odjezdem letmo prohodil: 
„Když nemohu zpívat v Třebani, tak až 
přijede norská delegace, alespoň domluv 
koncert v Bergenu.“ Při té slávě jsem se 
Norům zmínila, jaké tu máme muzikan-
ty a jak bychom mohli navázat na obje-
venou kulturní nit. Nabídli mi, abych 
českonorský projekt sepsala, že Norské 
fondy právě takové aktivity podporují. 
Udělala jsem to, avšak bylo mi řečeno, že 
projekty nejsou hrazeny jednotlivcům, 
pouze spolkům. A  tak bylo jasno. Musí-
me založit spolek.

A proč jste zvolili zrovna tento název?
Jméno nosil rodák z  Hlásné Třebaně 
Ferdinand Josef Šediwý. Byl to vynika-
jící houslista, dirigent a skladatel, roku 

1801 se tu narodil a v mládí se odstěho-
val do Bergenu, kde se stal ústřední po-
stavou hudebního života.

Kolik lidí se věnuje činnosti spolku?
Dnes je nás 32 a všichni jsou skutečně ak-
tivní. Každý pomůže s tím, co umí. Máme 
různorodé aktivity, každý si najde, co mu 
nejvíce vyhovuje. Je báječné, že na reali-
zaci projektů máme několik týmů.

Čím je váš spolek výjimečný?
Řekla bych, že rozmanitostí činnosti. 
Sdružujeme umělce nejrůznějších zamě-
ření, a to nejen profesionální, ale i ama-
térské, plus příznivce umění. Do našich 
aktivit a projektů zapojujeme veřejnost, 
a  hlavně děti, inspirujeme lidi, aby 
sami tvořili, což s radostí prezentujeme 
v  rámci našich výstav nebo koncertů. 
Nevymezujeme se ani žánrově. Děláme 
prostě kulturu bez hranic.

Jaké akce během roku pořádáte 
a komu jsou určené?
Letos jsme měli premiéru divadelní hry 
Instalace, provedenou naší ochotnickou 
sekcí. Pořádáme workshopy pro členy 
i  veřejnost, například výrobu Morany, 
masopustní masky, keramiky, dále kon-
certy, výstavy, ale třeba i návštěvu hob-
by veletrhu v Lipsku. Některé akce mají 
takový úspěch, že je opakujeme nebo 
vyvezeme za  hranice obce i  republiky. 
To je případ koncertu Tří tenorů na vsi, 
Koncertu na Berounce, divadla nebo te-
matických výstav. Vyhlásíme téma a čle-
nové i oslovená veřejnost se s ním musí 
poprat a  vytvořit dílo hodné expozice. 
Publikum nemáme nikterak vymeze-
né. Na  našich akcích se objevují diváci 
ve věku jeden rok až 100 let.

Co nejbližšího vás v létě čeká?
Hned na  začátku července jedeme 
s  ochotnickou sekcí zahrát divadlo na-
šim krajanům do Chorvatska. Připravu-
jeme výstavu v zahradě spojenou s klu-
bovým Art Café Ferdinand, přístupnou 
koncem července a  po  celý srpen vždy 
od  pátku do  neděle. Ale naší největší 
akcí bude Koncert na Berounce 31. srpna 
na  Stříbrné pláži. Na  velkolepém open 
air hudebním happeningu se snoubí 
různé žánry, od opery, operety, spiritu-
álů až po  muzikály a  filmové melodie. 
Máme obrovské štěstí, že můj muž pro 
projekt nadchl své kolegy z  Pražského 
filharmonického sboru. Pódium bude 
na hladině řeky Berounky, účinkující se 
na něj přepraví pramičkou. Je to přesně 
ten typ projektu, kdy mezi diváky najde-
te mrňata batolící se na dece i lidi úcty-
hodného věku. Ti, kdo by na operu nikdy 
nešli nebo by s  dětmi prostě nemohli, 
mohou poslouchat světoznámé árie v po-
dání vynikajících pěvců.

Téma připravila: Lucie Hochmalová

Ludmila Slavík Limpouchová: 
Každý pomáhá s tím, co umí
Art Club Ferdinand je 
celkem mladý, působí 
od roku 2022 v Hlásné 
Třebani. Předsedkyní jeho 
správní rady je Ludmila 
Slavík Limpouchová.
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Jaké to je, vidět samu sebe 
v situacích, na něž nejste hrdá?
Už jsem byla na čtyřech projekcích 
a vždy se znovu otevírají hluboké 
emoce. V době, kdy jsem řešila svou 
nespokojenost alkoholem, ostatní jsem 
moc nevnímala. Díky tomu, že Tereza 
Ramba je v té roli naprosto geniální 
a já jí věřila každou vteřinu, cítila jsem 
až u filmu naplno obrovskou bolest. Se 
vším všudy mi došlo, jak velké trápení 
jsem hlavně mamce a Ondrovi, ale i dal-
ším blízkým způsobila. Pokaždé mám 
slzy v očích a obdivuji manželovu neu-
věřitelnou trpělivost i lásku, že se mnou 
nikdy nic nevzdává. Včetně rozvodu, 
který přišel před dvěma lety.

Rozvod? Vždyť jste stále spolu 
a do rodiny přibyla dcera Stela.
Alkoholická minulost nás velmi spojo-
vala, ale také ničila. Absolvovala jsem 
sice léčbu a náš vztah vše ustál, ale 
nezpracovaná traumata a křivdy se 

v nás hromadily. Dnes vidím, že s takto 
poznamenaným vztahem je nutné pra-
covat terapeuticky, což jsme tehdy neu-
dělali a přivedlo nás to k rozvodu. Navíc 
tak vyhrocenému, že nám po něm soud 
nařídil párovou terapii. Díky ní jsme si 
ujasnili staré křivdy, uzavřeli minulost, 
posunuli se a zase se k sobě vrátili. Jsem 
za to vděčná.

Jak dětem vysvětlovat riziko 
spojené s alkoholem?
Doma alkohol nemáme vůbec, maxi-
málně když si na Vánoce nebo naroze-
niny návštěva sama něco přinese a zase 
odnese. Ondra jde jedenkrát za půl roku 
na pivo. Je jasné, že děti jednou alkohol 
ochutnají. Budou vědět, že je dostupný, 
ale budou znát i rizika s ním spojená. 
Mluvíme s nimi velmi otevřeně. Isabel-
ka už chodí do školy a chceme, aby film 
viděla a byla připravená na případné 
útoky a narážky ze strany spolužáků, 
které by po premiéře mohly přijít.

Alkohol platí za společenskou 
drogu. Jak se z něj stane „medicína“ 
na problémy?
Když jsem studovala vysokou školu eko-
nomickou, pili jsme na různých večír-
cích všichni. A protože jsem introvert-
ka, pomáhalo mi to odvázat se, uvolnit. 
Pak jsem potkala budoucího manžela 
a prakticky vůbec jsme nepili. Jenže 
jsem otěhotněla, přerušila studia, zůsta-
la s dcerou Isabelkou na rodičovské, 
nerozuměla jsem si s tchyní a tchánem, 
u nichž jsme tehdy bydleli, a začala 
jsem doma s pitím. Byla jsem typická 
česká alkoholička.

Jakým způsobem se taková 
alkoholička chová?
I když nepřetržitě popíjí, stále funguje. 
V práci i doma, takže nikdo v okolí dlou-
ho nic nepozoruje. Závislost takových 
žen se často rozvíjí se změnou sociální-
ho statusu. S psychickým rozpoložením 
matek po porodu cloumají i hormony.

Už šest let se Michaela Duffková (32) nedotkla 
alkoholu. Tři a půl roku předtím se totiž propíjela 
k závislosti. Následně prošla detoxem a během další 
léčby velmi otevřeně popsala čas s drogou v knize 
Zápisník alkoholičky. Vyšla před pěti lety a získala 
cenu Magnesia Litera. Teď podle ní natočil režisér 
Dan Svátek stejnojmenný film. Bude mít premiéru 
11. července a Michaelu, která mezitím založila 
vlastní centrum léčby závislostí na alkoholu 
a lécích Alkos a přestěhovala se do Černošic, v něm 
představuje herečka Tereza Ramba.

Byla jsem typická česká alkoholička

in
zerce

prodejpalivovehodreva.euprodejpalivovehodreva.eu
777 264 266

PAVEL KISLING
PODBRDY 68

  palivové dřevo
štípané i v polenech
 dřevěné brikety
  přírodní ekologické 
podpalovače
 dřevní štěpka
 zahradní kompost
  mulčování zahrad a příkopů
   likvidace náletových dřevin

PALIVOVÉ DŘEVOPALIVOVÉ DŘEVO VÝŠKOVÉ
PRÁCE
• mytí oken a žaluzií demineralizovaným systémem
• mytí těžko přístupných míst lanovou technikou
• mytí pomocí tlakové vody WAP
• čištění okapů, revize střech
• instalace protiholubích zábran a další práce

 Bc. Michal Janeček   Svinaře   774 600 774
 turbochimp@email.cz   www.turbochimp.cz
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Alkohol měl na svědomí i vašeho otce. 
Souhlasil, že nastoupí na detox, ale 
pak vám do léčebny přišel bratr říct, 
že se oběsil. Co jste cítila?
Zažila jsem jeden z nejhorších dnů 
v mém životě. Dostala jsem vztek. 
Za všechno mohl alkohol. Vzal mi tátu 
a málem i manžela a dítě. Moc jsem si 
přála, aby se šel léčit. Když konečně 
souhlasil a měl nastoupit, musel tři 
měsíce čekat, až se v léčebně uvolní 
místo. Jenže se oběsil. Kdyby býval 
čekat nemusel, mohl žít. Když se závislý 
dobrovolně chce léčit, musí nastoupit 
hned. Tohle byl ten zásadní impuls, 
proč jsem se rozhodla otevřít centrum 
pro léčbu závislostí a řekla si, že klienty 
nikdy nebudeme odmítat.

V čem je postup u vás v Alkosu 
jiný než v ostatních podobných 
léčebnách pro lidi závislé na legálních 
drogách?
 Zásadní je, že klienti nejsou jen čísla. 
Každého bereme jako unikát, náš pří-
stup je opravdu individuální, jedinečný. 
Klienty, které jsme v Alkosu měli, si 
pamatuji jménem a znám jejich příběhy. 
Do dnešního dne prošlo naším stacioná-
řem a pobytovým zařízením na 270 lidí 
a úspěšnost je kolem 85 procent, což je 
velmi vysoké číslo.

Když jste se v roce 2018 léčila, byla 
jste jen „číslo“?
Všichni jsme procházeli stejnou terapií, 
a když jsem potřebovala individuální 
přístup, nebyl možný.

Alkos, centrum pro léčbu závislých 
na alkoholu a lécích, jste založila 
před pěti lety. Nedávno jste ho 
stěhovala z Dobřichovic do Černošic. 
Proč ta změna?
Alkos jsme otevírali v Kunraticích 
v Praze, ale když jsem čekala druho-
rozeného Šimona, rozhodli jsme se 
přestěhovat z Holešovic do většího bytu. 
Jeden byl k pronájmu v Řevnicích na ná-
městí. Jeli jsme se na něj podívat, moc 
se nám líbil, a tak jsme tu na nějaký čas 
zakotvili. Abychom to neměli do Al-
kosu daleko, přesunuli jsme léčebnu 
do nádherné vily se zahradou v Dobři-
chovicích. Po zahradě jsme toužili celá 
rodina, a tak jsme se po pár letech stě-
hovali do podnájmu v domku v Černoši-
cích, kde ji máme k dispozici. A když se 
majitel té krásné vily v Dobřichovicích, 
v níž jsme byli velice spokojeni, rozhodl 
ji prodat, musel se za námi do Černošic 
přestěhovat i Alkos.

Tři děti a ještě firma. 
Máte na zahradu čas?
Zahrada mě ohromně baví. Manžel má 
rád orchideje, takže si hlídá kytky, které 
máme v domě, a já všechno, co pěstu-
jeme venku. Aktuálně je toho spousta: 
květiny, jahody, papriky, okurky, zkou-
ším meloun… Zahrada je moje území 
a nikdo mi do něj nemluví.

Měla jste příležitost poznat náš kraj?
Mám dolní Poberouní moc ráda a přeji 
si zůstat tu natrvalo, i když asi ne celý 
život v pronájmu. Nejraději chodíme 
do lesa, zvlášť s manželem milujeme 
houbaření. Oběma nám chutná hovězí 
na houbách, já nedám dopustit na ku-
lajdu, bramboračku a houby na kyselo, 
takže je zavařuji. Když přijdeme z lesa, 
rádi si dáme i smaženici. A mým srdco-
vým rituálem jsou sobotní dobřichovic-
ké trhy. Baví nás i akce na řevnickém 
náměstí, pokud to tedy zrovna není 
pivní festival, který mi pochopitelně 
nic neříká. Plavat v létě do řeky ale 
nechodíme. Nekoupu se ráda nikde, ani 
v moři, a manžel byl jednou u Berounky 
s Isabelkou, ale bylo tam tolik užovek, 
že zase rychle přijeli domů.

Kdybyste si mohla vybrat libovolné 
místo, kde si pořídíte vlastní dům?
Ceny nemovitostí jsou pro nás zatím ne-
reálné. Ale když už bych si mohla vybrat, 
zůstala bych v Řevnicích nebo v Dobři-
chovicích pod lesem, v domě s velikán-
skou zahradou, na níž by neměly chybět 
záhony a vzrostlé, ideálně jehličnaté 
stromy, z nichž ohromně čerpám energii. 
I když ani duby nejsou špatné… (úsměv)

Dva týdny po premiéře filmu vám 
vyjde třetí kniha. Po zápisnících 
alkoholičky a abstinentky to bude 
Zápisník nealkoholičky s podtitulem 
Pět let na suchu. Bude v něm 
i kapitola o spoluzávislosti. Co si pod 
tím představit?
Spoluzávislost se většinou týká úzkého 
rodinného kruhu klienta. Proto potře-
bujeme pracovat ideálně s celou jeho 
rodinou, jež svého závislého typicky 
chrání. Ostatní se vzdávají vlastního 
života a žijí jeho závislostí. Je třeba jim 
pomoci, aby dokázali přestat sdílet jeho 
problémy. Řešíme s nimi například, že 
zodpovědnost musí nechat na závislém, 
a ne ji přejímat a řešit za něj průšvihy. 
Někdy za námi dřív než sám nemocný 
přicházejí jeho nejbližší, kteří už si ne-
vědí rady. Probíráme s nimi nastavení 
hranic. Je nutné, aby se okolí přestalo 
přizpůsobovat potřebám alkoholika 
a zvládlo návrat k vlastnímu životu.

V knize je také kapitola o úzkostech. 
Popisujete svůj boj?
Ve stručnosti, protože to téma by vydalo 
na samostatnou knihu. Ale ani já sama 
jsem nad úzkostmi ještě nevyhrála. 
Bojuji pořád. Teď toho zrovna bylo 
na mě hodně, protože mamka, která mi 
obrovsky pomáhá s dětmi, odjela na do-
volenou. Ukočírovat firmu a tři děti, 
když manžel má ještě svou práci, se bez 
ní ukázalo jako téměř nemožné.

Jaké máte další plány?
Rádi bychom na Moravě otevřeli dru-
hou pobočku Alkosu. Když vidím, že 
je naše léčba úspěšná, práce mě baví 
a naplňuje. Teď jsme se rozhodli všem 
klientům i dalším zájemcům jako bonus 
pro radost nabídnout mikiny a tepláky 
s mým mottem, za nímž si stojím a které 
zní: „Ne každý, kdo bloudí, je ztracen.“

Pavla Matějů

Ukázka z filmu
Deník alkoholičky.
Premiéra 11. 7. 2024.
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Dirigent Chaudhuri získal prestižní ocenění

Galavečer Trebbia je již 22 let jednou 
z  nejprestižnějších mezinárodních akcí 
na  území České a  Slovenské republiky. 
Ocenění se zrodilo v  pražském kostele 
sv. Rocha a je spojené s galerií Miro, za-
loženou původně v Berlíně v roce 1987. 
Roku 2000 galerie iniciovala vznik ceny 
Trebbia jako výraz poděkování podni-
katelům, mecenášům a umělcům napříč 
všemi uměleckými žánry.

Pane Chaudhuri, získal jste cenu 
za přínos k dialogu národních kultur. 
Co konkrétně to znamená?
Přišel jsem do  Evropy se snem porozu-

mět klasické hudbě. Dělám ji každý den 
a budu dělat celý život. V průběhu let se 
má touha prohloubila a obohatila, proto-
že jsem si uvědomil, že tu existuje obrov-
ský zájem o indickou kulturu. To mě při-
mělo neustále hledat skladby, příležitosti 
a  možnosti, jak hudbou zprostředkovat 
zdejšímu publiku můj domov v Indii, aby 
jej také mohlo objevit. Navíc díky mně 
i indické publikum lépe porozumí české 
hudbě a  symfonickému repertoáru. Vě-
řím, že ocenění mi bylo uděleno za všech-
ny tyto projekty. Hudba v univerzálním 
jazyce se může dotknout srdcí a vědomí 
lidí tam, kam už slova nedosáhnou.

Jaký byl váš první pocit 
při přebírání ceny?
Musím přiznat, že jsem byl součástí pub-
lika, na což nejsem zvyklý. A stále v cen-
tru pozornosti. Uvědomil jsem si, že mě 
ve skutečnosti znervózňuje, když nejsem 
na pódiu! Tam jsem jako doma, ale ten-
tokrát jsem to nebyl já, kdo koncert di-
rigoval. Díky hudbě se cítím bezpečně, 
dodává mi sebevědomí, tady jsem musel 
jít nahoru, přijmout cenu a  promluvit... 
Byl jsem tak nervózní, až jsem tomu sám 
nemohl uvěřit! Ale jakmile jsem vstoupil 
na  pódium a  obklopil mě orchestr, kte-
rý velmi dobře znám, okamžitě se vše 
změnilo a  zaplavila mě hluboká hrdost 
spolu s pokorou. Byl jsem zpátky doma. 
Vnímal jsem celé publikum v  Obecním 
domě. Nádhera. Když jsem cenu přijal, 
uvědomil jsem si, že zastupuji více než 
miliardu lidí ve své zemi. Cítil jsem ne-
jen vděčnost, ale myslel jsem na mnohé, 
jejichž práce zůstává nepoznaná a které 
mám v srdci. Věřte mi, že ocenění mi při-
pomíná odpovědnost, kterou přijímám. 
A to je docela těžké!

Kdo vám cenu předával?
Dva významní lidé. Legendární osob-
nost operního světa u nás, na Slovensku 
i  ve  světě, zpěvačka, pedagožka a  uni-
verzitní profesorka MgA.  Eva Blahová 
a  významný diplomat a  státník, Jeho 
Excelence Milan Hovorka, dlouholetý 
bývalý velvyslanec České republiky 
v Indii, zodpovědný v té době za dalších 
šest sousedních zemí. Měl jsem tu čest 
osobně pro něj  pracovat na mnoha spe-
ciálních koncertech a turné.

Máte ještě nějaké hudební přání?
Mé sny o  hudbě se jen obohatily, pro-
hloubily a rozšířily. Stále je co objevovat, 
vytvářet, naplňovat a  čeho dosáhnout. 
Jedním z největších snů je vzít Český sym-
fonický orchestr do Indie na další turné!

Jak se vám žije v Česku a konkrétně 
u Berounky?
V České republice už žiji déle než v Indii. 
Teď jsou Řevnice můj domov a domov je 
tam, kde je srdce. Mám je moc rád, byli 
jsme zde požehnáni dvěma krásnými 
dětmi. Vzhledem k mé profesi jsem doma 
kdekoliv. Ale abych byl poctivý, jsou to 
dočasné domovy a  vždy se těším, až se 
vrátím do Řevnic, k nám domů. Víte, do-
kud jsme sem nepřišli, nikdy jsem ten 
pocit neměl.

Mezinárodní cenu Trebbia 2024 převzal letos také 
dirigent Debashish Chaudhuri z Indie, který žije 
v Řevnicích. Stalo se tak 9. června za jeho „přínos 
k dialogu národních kultur“ na slavnostním 
galavečeru ve Smetanově síni Obecního domu v Praze.
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POZVÁNKY
Koncerty v Club Kině
Hned dvě hudební skupiny tu hos-
tí v  prvním prázdninovém měsíci: 
12. července P. P. Band a 26. července 
duo Ashton & Vejsadová.

Pod širým nebem
V  letním kině ve  sportovním areá-
lu na  Vižině promítají 13. července 
od 21:30.

Tři sestry v Lesním divadle
Známá kapela vystoupí 19. července 
od 17:30 v Řevnicích.

Možná prošoupáte střevíce
V  Kulturním domě ve  Všenorech 
začne 20. července od 18 hodin tan-
čírna a 27. července v 19 hodin Letní 
taneční večer.

Divadlo pro děti
O  Luciášovi a  makových buchtách. 
Tak se jmenuje pohádka, kterou pro 
naše ratolesti chystají na  21. čer-
vence od 16 hodin v Lesním divadle 
v Řevnicích.

Hrátky s čertem
Komedii v  podání Všenorské diva-
delní společnosti uvidíte 23. červen-
ce od  18 hodin v  Kulturním domě 
Všenory.

Rockabilly CZ Rumble vol. 16
Na  známý festival se těšte 27. čer-
vence od 13 hodin v řevnickém Les-
ním divadle.

Výtvarný plenér
Víkend pro amatérské malíře pořá-
dají od  4. do  7. července na  zámku 
v Litni. Program připraví edukátor-
ka Národní galerie Monika Švec Sy-
bolová a český malíř Jakub Špaňhel. 
Součástí prodlouženého víkendu je 
i přednáška pro veřejnost a závěreč-
ná vernisáž děl.

Na správné adrese
Tento název patří komedii Marca 
Camolettiho. Uvede ji Divadelní sou-
bor Řevnice 5., 6., 12. a 13. července 
od 20 hodin a 7. a 14. července od 17 
hodin v Lesním divadle v Řevnicích.

Tradiční retro diskotéka
Zábavný večer s „diskoškou“ se koná 
10. srpna od 18 hodin v zahradě ho-
telu  Grand v Řevnicích.

Dobřichovické kulturní léto 2024 po-
kračuje i  v  červenci. Diváky čekají 
koncerty, divadelní představení i  let-
ní kino.

Divadlo Triátr představí 3. července 
ve 20 hodin hru nazvanou Haprdáns ne-
boli HAmlet PRinc DÁNSký ve  zkratce. 
V  neděli 7. července ve  20 hodin bude 
uvedena populární talkshow (Vý)let-
ních 7 pádů Honzy Dědka – hosty budou 
Veronika Žilková a Václav Vydra. V bis-
tru U  Věže zažijete 10. července ve  20 
hodin originální scénické čtení Zápisky 
z  cest. Koncert hudební skupiny Vltava 
se chystá na  12. července ve  20 hodin 
a  14. července také od  20:00 v  bistru 
U Věže zahraje a zazpívá Lucky Jam Po-
ctu Haně Hegerové.

I  letos přijede Divadlo Na  Jezerce 
a předvede celkem čtyři hry. 15. červen-
ce uvede premiérovou komedii Bylo nás 
pět (tenkrát), 16. července Mnoho povy-
ku pro lajk, 17. července Pánský klub 
a 18. července hru Občan první jakosti. 
Začíná se vždy ve 20 hodin. Představí se 
také sousedé z Řevnic: Divadelní studio 
Iva Tamchyny s hrou Na správné adrese 
a Divadelní soubor Hostivice s kusem Jen 
pro zvané. V  sobotu 20. července ve  20 
hodin uslyšíte koncert Epoque Quartet. 
Biograf pod širým nebem promítá 2., 9., 
23. a 30. července ve 21:30 hodin, uvidíte 
filmy Tady Havel, slyšíte mě?, Oppenhei-
mer, Tancuj, Matyldo a Podraz.

Vstupenky jsou již v  předprodeji on-
line na webu webticket.cz/program/dds 
a v dobřichovickém Infocentru.

Mnoha legendami opředený Karlštejn 
otevírá v  létě návštěvníkům své brány 
i v noci. Zájemci se mohou těšit na večer-
ní putování hradem s překvapením.

Během středečních večerních putová-
ní Karlštejnem zavítáte v červenci do Cí-
sařského paláce a seznámíte se s historií 
hradu, se soukromými komnatami císa-
ře Karla IV. nebo s karlštejnským pokla-
dem. Prohlídky jsou doplněny zdejšími 
nejzajímavějšími pověstmi. Večerní pro-
hlídky se konají 3., 10. a 17., 24. a 31. 7. 
vždy od 20, 20:30 a 21 hodin.

Dobřichovické kulturní léto ukončí Podraz

Nenechte si ujít nevšední zážitek na hradě

Foto archiv pořadatele



www.idobnet.cz

14 — INZERCE

AQUACONSULT, spol. s r. o.
pitné – odpadní – průmyslové vody
Dr. Janského 953, 252 28 Černošice

PRÁCE V ČERNOŠICÍCH A OKOLÍ

Nabízíme volná místa
ve stabilní české společnosti:

TECHNIK VAK, DISPEČER/KA
• komplexní správa dispečinku VaK, reporting
• správa mapových podkladů a pasportů VaK
• správa revizí, koordinace servisů a údržby objektů VaK
• spolupráce s partnery na kybernetické bezpečnosti
• příprava podkladů technické dokumentace VaK sítí

POŽADUJEME: středoškolské vzdělání v technickém oboru, aktivní řidič sk. B, orientace v technické 
dokumentaci, kvalifikace v oboru vodovodů a kanalizací a slaboproudé elektroniky výhodou

TECHNIK PROVOZU VAK
• technická vyjadřování k napojování na VaK sítě
• zpracování bilancí pro hlášení ISPOP, MZe, ČSÚ apod.
• stanoviska a účast na kolaudačních a jiných jednáních

 týkajících se technických požadavků VaK sítí
• evidence a správa všech povolení na exploataci podzemní vody

POŽADUJEME: vysokoškolské vzdělání vodohospodářského směru; praxe není nezbytná, 
aktivní řidič sk. B, pokročilá znalost práce na PC, zkušenosti s technickými SW výhodou

V případě zájmu se ozvěte. 
 aquaconsult@aquaconsult.cz  251 642 213

www. aqua c on s u l t . c z
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Jan Kreil
Realitní makléř v Dobřichovicích

 jan.kreil@malgen.cz   +420 771 299 884

Novou knihu s  názvem Barva etrus-
kého slunce nedávno vydala Michaela 
Krčmová z  Dobřichovic. Vypráví fik-
tivní příběh, v  němž figurují skuteč-
né osobnosti a odehrávají se skutečné 
historické události.

Michaela Krčmová pracovala osmnáct 
let v  Českém rozhlasu jako redaktorka 

a  dramaturgyně, nyní se věnuje pouze 
lektorské činnosti a  psaní. V  nejnovější 
knize jsou originální ilustrace od  vý-
tvarníka Pavla Piekara, jednoho z  na-
šich nejlepších grafiků, který pracuje 
technikou linorytu. Sazbu a  obálku 
vytvořil grafik Zbyněk Hraba. Knihu je 
možné půjčit i zakoupit v dobřichovické 
knihovně.

Paní Krčmová, podle vašich knih 
soudím, že máte ráda Itálii. Jak vás 
toto konkrétní téma napadlo?
Je to skutečně tak a všichni to o mně vědí! 
Itálie je nekonečný zdroj inspirace: její 
literatura, výtvarné umění, film, kuchy-
ně… A  mohla bych ve  výčtu pokračovat. 
Italština je jazykem imaginace. Ale ptala 
jste se, jak mě toto konkrétní téma na-
padlo. Jednak v posledních letech jezdím 
do  Bomarza, protože tam máme přátele, 
a pak se mi jednou protnul příběh zakla-
datele parku s jinou historkou, na níž jsem 
pracovala dříve. Od té chvíle to bylo jasné.

Jak dlouho jste knihu tvořila?
Celý projekt zabral asi dva a  půl roku, 
z  toho psaní zhruba rok. Je to povídka 
a  tomu odpovídá počet stran. Oblíbila 
jsem si syntetické knížky, které nejsou 
příliš popisné, ale snaží se vystihnout 
podstatu. Snad se mi to také podařilo.

Chystáte v našem okolí autorské čtení?
Na toto téma už padla řeč, ale zatím ne-
vzešlo žádné konkrétní datum ani místo.

Celý rozhovor si můžete přečíst na webu 

iDOBNET.cz v rubrice Kultura.

Barva etruského slunce se 
zrodila u Berounky

Autorka Michaela Krčmová společně s výtvarníkem Pavlem Piekarem Foto: Dalibor Blažek

 777 999 644    info@creativedance.cz    www.creativedance.cz

Soboty

20. 7.
a

17. 8.
18:00–21:00

Kulturní dům Všenory

Vstupné:
150 Kč / osoba

in
zerce
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• ELEKTROKOLA
• KOLA

horská
 trekingová
 silniční
 dětská
• KOLOBĚŽKY
• KVALITNÍ   

SERVIS
 perfektní 

předprodejní
 příprava kol

OTEVÍRACÍ  DOBA

po-pá 8-18 | so ZAVŘENO
 info@kola-sport.cz      257 721 313

 Komenského 92, Řevnice
www.kola-sport.cz

P R Á Z D N I N O V É
S U P E R  S L E V Y !
ELEKTROKOLA, KOLA, KOLOBĚŽKY.

TENIS
A POHYBOVÉ HRY

Sportclub Řevnice pořádá:
KURZ PRO PŘEDŠKOLÁKY

PRO KOHO: děti 4-6 let

KDY A KDE: od září, lekce k výběru

LITEŇ [PO] 15-16 h. a 16-17 h.  

HLÁSNÁ TŘEBAŇ [ČT] 16:30-17:30 h.

ŘEVNICE [ST] 16-17 h. [ČT] 16:30-17:30 h.  [PÁ] 13-14 h.

CENA:
3 200 Kč/pololetí

 PŘIHLÁŠKY

DĚTI UČÍME základní pohybové prvky a pozvolna 
se seznamují s tenisovou raketou. Později se můžou 

orientovat na plnou výuku tenisu (projekt Tenisová škola), 
nebo jiných sportů (projekt Škola sportů).

Přihlášky a bližší informace též přes e-mail  
info@sportclubrevnice.cz nebo na tel. 602 216 747.

Školinka NONA, z.s.
Na Návsi 21, Lety

 606 909 348 
Životopis: skolinkanona@gmail.com

www.skolinkanona.cz

DĚTSKÁ SKUPINA

Školinka NONA

HLEDÁ  od září 2024 
kolegu/kolegyni na pozici 

UČITEL/ 
UČITELKA

POŽADUJEME:
Odbornou kvalifikaci v oblasti učitele 

mateřské školy, 1. stupně základní školy, 
speciálního pedagoga, vychovatele, nebo 

asistenta pedagoga podle § 20 odst. 1 zákona 
o pedagogických pracovnících. 

Dále požadujeme trestní bezúhonnost, 
znalost ČJ a zdravotní způsobilost.

VÍTÁME DALŠÍ 
DOVEDNOSTI:

Hru na hudební nástroj, pohybové, 
dramatické či výtvarné dovednosti.

CO MŮŽEME NABÍDNOUT:
Pracovní smlouvu na plný úvazek, vstřícný malý 

kolektiv, hrazené obědy, pravidelné odměny, 
podporu v pedagogickém růstu.

Nemáte-li tuto kvalifikaci a máte 

zájem si ji dostudovat, ozvete se.
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Cukrák už se těší, padne letos rekord?

Talentované beachvolejbalistky tak na-
vázaly na předloňský titul z ME do 18 let 
a loňský bronz z kategorie do 20 let. „Tur-
naj byl hodně náročný. Polovina dvojic 
mohla hrát o medaili. Prožili jsme oprav-
du těžké zápasy ve  vyřazovací části, kdy 
jsme měli vždy buď výborný začátek a hor-
ší průběh, nebo opačně. Holky to vyrvaly 
v tiebreacích,” řekl trenér Aleš Nečesaný.

Po  návratu domů potvrdily sestry 
Pavelkovy výbornou formu i  triumfem 
na  turnaji Českého poháru žen v  Cho-
dově. Pátou příčkou se blýskly jejich 
mladší týmové kolegyně Tereza Studená 
a Lenka Veselá. Do hlavní soutěže se pro-
kousávaly z kvalifikace.

Po  skončení halových soutěží přešla 
na písek i většina dalších hráček SVBC, 
které sbírají úspěchy na  domácích tur-
najích. Nejmladší volejbalistky tohoto 
klubu hrají minivolejbalové i  šestkové 
turnaje na antuce. A smečařka Laura Vl-
čková z týmu do 16 let se dostala do re-
prezentace Středočeského kraje pro 
olympiádu dětí a mládeže.

Od září v letovském klubu SVBC rádi 
uvítají nové dívky. Zájemkyně o  pří-
pravku určenou dívkám od šesti do de-
seti let se mohou obrátit na  Kateřinu 
Hallmann (721 867  508). U  Aleše Neče-
saného (602 236  751) se mohou hlásit 
i  starší děvčata, která budou zařazena 
do některé z tréninkových skupin podle 
své pokročilosti. kab

HLEDÁME  
OBCHODNÍ ASISTENTKU 

tel. 602 771 540
info@kpmedical.cz

www.kpmedical.cz

 n Adresa kanceláře: Černošice (Praha-západ)
 n Lze i poloviční úvazek, nástup možný od 8/2024
 n Požadujeme základy PC (účetní systém POHODA) 
 n Přijímání objednávek, vystavování faktur, expedice zboží
 n Anglický jazyk výhodou

VETERINÁRNÍ ORDINACE
MVDr. Tereza Lázničková (Sophová)

Prevence, diagnostika a léčba nemocí psů, koček 
a drobných savců v domácím prostředí nebo 
v moderně vybavené ordinaci v Řevnicích.

Ordinační hodiny:

PO, ST  14 –19  |  ÚT, PÁ 14 – 17  |  ČT  9 – 12   |  SO  po dohodě
Mimo ordinační hodiny probíhají operace a výjezdy k pacientům.

tel.: 607 106 741 tereza.laznickova@email.cz
Dvořákova 486, Řevnice www.tervet.cz

NOVĚ MOŽNOST ONLINE REZERVACE

Běhy do kopce v Praze a okolí mají v čer-
venci mimo jiné na programu trasu z Ka-
zína na Cukrák. Akce se koná ve středu 
17. července od 18 hodin. Start je kousek 
od  řeky na  užší asfaltové cestě (proto 
neběží všichni najednou, ale interva-
lově), brzy se odbočí doleva na  prudce 

stoupající pěšinu. Ta se za chvíli napojí 
na širokou zpevněnou cestu, stoupá nej-
dříve po  okraji lesa a  pak se obloukem 
vrací pod strmý závěrečný svah. Posled-
ních pár set metrů je hodně prudkých, 
mírnějších je až závěrečných asi 50 m 
po jehličí na nejvyšší bod s cílem.

První ročník proběhl už v  roce 1994 
se vznikem seriálu Kopec. Délka trasy 
je 2 780 m, převýšení 210 m. A koho mů-
žete překonat? Muži Petra Pechka, který 
si v roce 2016 zapsal 11:49 minut, a ženy 
Petru Kotlíkovou, jíž před dvěma lety 
v cíli naměřili 13:36 minut.

Beachvolejbalistky Pavelkovy
jsou mistryně Evropy!
Plážové volejbalistky týmu SVBC Kateřina a Anna Pavelkovy ovládly mistrovství 
Evropy do 22 let. Na kontinentálním šampionátu excelovaly v dané věkové kate-
gorii jako vůbec první česká dvojice. Osmnáctiletá dvojčata porazila v Turecku 
ve finále polský pár Malgorzata Ciezkowská a Urszula Luniová 2:1 na sety.

Foto archiv SVBC

in
zerce
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Švýcarská rodinná společnost Hidrostal, která patří k předním světovým výrobcům 
kalových a průmyslových čerpadel hledá pro posílení našeho týmu v Letech 
u Dobřichovic schopného elektrikáře a mechanika na pozici:

SERVISNÍ TECHNIK
Jste schopný elektrikář nebo máte odborné zkušenosti s čerpadly?

ZAUJALA VÁS TATO NABÍDKA? 
Pro bližší informace nás kontaktujte.

 Tomáš Cmíral
 +420 731 658 122    tomas.cmiral@hidrostal.com

Hidrostal Bohemia, s.r.o.
 Pražská 462, 252 29 Lety u Dobřichovic
+420 226 804 411

POŽADUJEME:
 Zkoušku odborné způsobilosti  minimálně

§ 6 Elektrotechnik dle NV 194/2022 Sb.
 Manuální zručnost, spolehlivost a chuť učit se

novým věcem
 Řidičský průkaz skupiny B

NABÍZÍME:
 Výdělek 40 – 55 ti s. dle schopností  a dovedností 

 Přátelský kolekti v

 Možnost odborného růstu

 Zaškolení ve školicím středisku Hidrostal

 Moderně vybavené zázemí dílny včetně 
diagnosti ckých přístrojů

 Flexibilní pracovní dobu

 Příspěvek na stravování, Multi Sport kartu, 
mobilní telefon

Zlatnictví Zmatlíkovi
Slunečná 1326, 252 28 Černošice (autobusová zastávka Vráž – u transformátoru)

Nabízíme kompletní sortiment ze žlutého a z bílého zlata
• velký výběr snubních prstenů, dětských náušnic
• prsteny a náušnice se všemi druhy kamenů
• řetízky, madonky, náramky atd.
• opravy, čištění, zlacení, rhodiování, výkup zlata
• precizní ruční výroba na zakázku

tel.: 251 641 208 | mobil: 736 710 244
info@zlatnictviaz.cz

www.zlatnictviaz.cz

Otevírací doba
Po: zavřeno | Út: 14–18
St: 9–11 / 14–18
Čt, Pá: 14–18 | So: 9–11:30

CYCLESTAR s.r.o. RADOTÍN
SERVIS VŠECH TYPŮ KOL A ELEKTROKOL

 AUTHOR
 SUPERIOR
 ELEKTROKOLA
 TŘÍKOLKY
 MOTORIZACE
Praha 5 – Radotín, (Staré) Sídliště 1082, poblíž zdravotního střediska, konečná bus 244

www.elektrokolo.cz tel.: 602 856 404

Repase akumulátorů PB, 
Lifepo4, Li-on. 
Náhrada olověných 
akumulátorů Lifepo4. 
Zakázková výroba Lifepo4 
akumulátorů s dlouhou 
žitotností. Lehká kola Beany.

Dřevěné terasy,
fasády, pergoly
zakázková výroba

David Pazdera
604 784 759
info@hotovo20.com
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Svůj název získalo místo podle le-
síka, který byl v  prostoru budou-
cí stavby vysazen již roku 1589. 
Ke  zbudování loretánské kaple ov-
šem došlo až na  základě příkazu 
Floriana Jetřicha Žďárského ze Žďá-
ru ve 20. letech 17. století. Pro lepší 
pochopení souvislostí uveďme, že 
Florian Jetřich Žďárský ze Žďáru 
podepsal na  podzim roku 1619 pří-
sahu věrnosti vzbouřeným českým 
stavům. Jenže zakrátko Čechy opus-
til a následně žádal císaře Ferdinan-
da II. o prominutí svého někdejšího 
jednání. Pardonu se nakonec dočkal 
letopočtu 1622, a to i díky intervenci 
Jaroslava Bořity z  Martinic, s  jehož 
dcerou se oženil na  jaře roku 1620 
v Pasově. Během svého pobytu v za-
hraničí navštívil také italské město 

Loreto s proslulou Svatou chýší, domně-
lým obydlím Panny Marie. Do Itálie prý 
bylo zázračně přeneseno ze Svaté země. 
V  Loretu Florian se svou manželkou 
údajně požádal nejen o  šťastný návrat 
do vlasti, ale také o narození syna. Za vy-
slyšení této prosby se podle legendy za-
vázal vystavět na svém českém panství 
loretánskou kapli. Jelikož se mu posléze 
obě zmíněná přání splnila, od roku 1623 
na uskutečnění svého slibu pilně praco-
val.

Prý příliš nedokonalá kopie
K položení základního kamene marián-
ské svatyně došlo 12. června 1623. Ho-
tovou stavbu o dva roky později posvě-
til pražský arcibiskup Arnošt Vojtěch 
z  Harrachu. Dovnitř kaple byla tehdy 
umístěna kopie kultovní sochy Černé 
Matky Boží Loretánské, jež byla v Lore-
tu dotýkána originálem. Hájek se vmži-
ku stal hojně navštěvovaným poutním 
cílem. Mezi zdejšími poutníky nechybě-
ly ani nejvýznačnější osobnosti tehdejší 
české společnosti. Stavba však údajně 
nebyla dostatečně věrnou kopií italské 
předlohy, a tak po pár letech došlo k je-
jímu přebudování a opětovnému posvě-
cení (8. září 1630). Přestože ji věhlasem 
zanedlouho zastínila pražská Loreta, 
nezájmem poutníků Hájek rozhodně 
netrpěl, ba naopak. Vytoužený syn Flo-
riana Jetřicha, hrabě František Adam 
Eusebius Žďárský ze Žďáru, se dokonce 
rozhodl založit v  Hájku františkánský 
klášter, jehož osazenstvo by místu za-
jišťovalo duchovní správu. Zhmotnění 
svého snu se ovšem naneštěstí nedožil. 
Františkáni se totiž do kláštera nastěho-
vali až roku 1673. Stavba nicméně dále 
pokračovala a k úplnému dokončení ob-
jektu došlo až v 80. letech 17. století.

Poutní stezka z Prahy do Hájku
Podle dobových pramenů navštěvovalo 
Hájek ve  20. letech 18. věku ohromují-
cích 60 tisíc poutníků ročně. V  tomto 
období (respektive od  roku 1720) bylo 
budováno také 20 výklenkových kaplí 
poutní cesty vedoucí z Prahy do Hájku. 
Tuto trasu do  dnešních dní zdobí cel-
kem 11 rozměrných staveb. Absolvová-
ní necelých 20 km dlouhé stezky je doza-
jista zajímavý námět na  jeden aktivně 
strávený prázdninový den, a to zdaleka 
nejen pro milovníky historie. Nechte se 
tedy zlákat a staňte se jedním z mnoha 
poutníků, kteří v  uplynulých staletích 
tuto cestu podnikli. Více informací na-
jdete na webu poutnicestahajek.cz.

Michal Bařinka, foto archiv autora

Jako dávní poutníci 
na cestě do Hájku

Loretánská kaple v Hájku, nacházející se necelé 
dva kilometry na východ od obce Červený Újezd, 
představovala v Čechách jednu z prvních kopií 
slavného italského poutního místa. Kdysi slavnou 
loretu spojila zhruba před třemi staletími s Prahou 
pozoruhodná poutní cesta. Poutníky vábí dodnes.

TIP NA VÝLET — 19
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Prázdniny jsou pro školy Jednoho stro-
mu nejen časem odpočinku, ale i bilan-
cování a příprav na nový školní rok. Ten 
letošní, který skončil, přinesl do  Jedno-
ho stromu několik novinek. 

Například nově registrovanou školní 
jídelnuvýdejnu pod ZŠ a novou kapaci-
tu základní školy samotné, konkrétně 
od  1.  dubna. Prošli jsme kontrolou Čes-
ké školní inspekce, která velmi kladně 
hodnotila školní klima, otevřenou ko-
munikaci, důraz na osobnostní výchovu 
chlapců a děvčat i práci s dětmi se spe-
ciálními vzdělávacími potřebami. U ma-
teřské školy ještě navíc soulad s filozofií 
lesních mateřských škol. 

Jsme především rádi, že máme inspek-
ci za sebou a že jsme v průběhu školního 

roku mohli dělat vše, co jsme si předse-
vzali. A nebylo toho málo. Začátek škol-
ního roku jsme odstartovali tradičními 
adaptačními pobyty tříd základní školy, 
na ně v říjnu navazovala expedice před-
školáků, havelské posvícení v Radotíně, 
v  listopadu svatomartinské slavnosti 
a v prosinci vánoční besídky a zpívání 
na adventních trzích. Od ledna do břez-
na jsme zvládli lyžařské výcviky školek 
i školy, masopustní veselici, vítání jara, 
oslavy Morany a Dne Země, akci Ukliď-
me Česko, Pohádkový les, Staročeské 
máje v Černošicích i v Letech, bazárek, 
akci Bohyně matka, výjezd do Londýna, 
cykloškolku v přírodě i školu v přírodě 
v Litmani, přespání na Točníku, vodác-
ké výlety a mnoho dalších akcí. 

Některé děti nás opouštějí, jiné při-
cházejí. Koloběh roku běží stále tak, jak 
má. A co je před námi v létě? Zreviduje-
me školní vzdělávací program základní 
školy, některé kolegyně vyrazí na  letní 
školy, čeká nás rozsáhlejší rekonstrukce 
školní budovy, výměna plachet na  jur-
tách, poběží pět turnusů příměstských 
táborů a  přípravy na  oslavy 15. výro-
čí založení Jednoho stromu. V  sobotu 
14.  září vás rádi uvidíme ve  Sportpar-
ku Berounka v  Černošicích. Těšit se 
můžete na  divadla, dílny, hudbu 
a  lokální občerstvení. Plány 
na  školní rok 2024/2025 si 
necháme do  dalšího čís-
la.
 Alena Laláková, ředitelka

ZŠ a LMŠ Na dvorečku

V nabitém školním roce jsme slavili 
úspěchy i vyráželi na nejrůznější akce

20 — INZERCE20 — INZERCE20 — INZERCE

www.jedenstrom.cz

HLEDÁME
učitele informatiky 
pro 2. stupeň

asistenta pedagoga
na 2 dny v týdnu 

NABÍZÍME
volné místo
• jedno ve 4. ročníku od 1. 9. 2024

• jedno v 6. ročníku od 1. 9. 2024

 Zájemci mohou volat na tel.: 777 258 450.

ZVEME
Oslavy 15. výročí založení 
Jednoho stromu
celodenní happening pro rodiny s dětmi

14. 9. | 11:00–19:00    Sportpark Berounka v Černošicích
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Pochlubit se jím může jen šest dalších 
obcí v  České republice: Praha 2, Davle, 
Štěchovice, Slapy, Libín a Purkarec. Vor se 
na Berounku vrátil po takřka dvou stech 
letech. V rámci oslav 120. výročí založe-
ní řevnické Dělnické besedy Havlíček 
připlul ve druhé půlce června do Řevnic 
z třebaňského Ostrova. Tam jeho stavbu 
řídil Petr Marval, místopředseda spolku 
a jeden z prvních novodobých absolven-
tů oboru Vorař–stavitel vorů na Střední 
odborné škole Jarov. „Vorařskému řeme-
slu mě naučili staří pardálové z Purkarce, 
za nimiž jsem jezdil a vory s nimi stavěl,“ 
říká místopředseda spolku, který s Vlta-
vany udržujícími vorařskou tradici dlou-
hodobě spolupracuje. 

Nejstarší písemné zmínky o  plavení 
dřeva jsou již z 11. století. Není ale zřej-
mé, zda už tehdy šlo o  kmeny svázané 

do vorových tabulí. První zpráva o voro-
plavbě, ovšem již v  plném rozkvětu, je 
v privilegiu Jana Lucemburského z roku 
1316. Podporoval ji i  jeho syn Karel IV. 
Nařídil snížit plavecká cla a vybudovat 
jezy, u  nichž stanovil minimální šířku 
propustí. Předpokládá se, že vory tehdy 
křižovaly všechny splavné řeky v  Če-
chách: Vltavu, Malši, Lužnici, Nežárku, 
Otavu, Sázavu, Labe... 

Také Berounka byla po  celém svém 
toku využívána jako důležitá vodní 
cesta. Do Prahy se po ní vozilo stavební 
i  topné dřevo, dlažební kámen z  okol-
ních lomů (například z Řevnic) a také be-
rounská keramika. V roce 1575 se plavba 
stala svobodným povoláním a nejlevněj-
ším způsobem dopravy. Řemeslo se čas-
to dědilo z  generace na  generaci. Muži 
ucházející se o řízení šífu museli absol-

vovat školení a náročnou zkoušku. Po je-
jím úspěšném složení získali vrátenský 
patent. 

Vrátný plavbu vedl, celý vor s  ním 
ovládali tři až osm plavců. Plavba trva-
la dny i  týdny, záleželo na  stavu řeky. 
Například po  Otavě z  Čeňkovy pily až 
do  Vltavy v  Praze mohla cesta zabrat 
i čtyři dny. Před zprovozněním železnic 
se plavci vraceli domů pěšky, někteří si 
s  sebou vozili kola. Za  sezonu obvykle 
vorař splavil dvacet až pětadvacet pra-
menů. Ten největší plující z  Českých 
Budějovic měl 8 vorů, 140 metrů délky 
a  skládal se ze 142 klád. Posádka proto 
musela být fyzicky velmi zdatná. 

I  kvůli množství balvanů, peřejím 
a nevyzpytatelným proudům byla plav-
ba po  řece nepředvídatelná. Nejnebez-
pečnější úsek Vltavy se po staletí nachá-
zel mezi Slapy a Štěchovicemi, kde řeka 
protékala hlubokým skalnatým údolím. 
Po  úpravě toku během třicetileté války 
zde byl vztyčen pískovcový sloup, roku 
1721 jej doplnila barokní socha sv. Jana 
Nepomuckého, patrona českých řek 
a plavců. Místo se začalo nazývat Svato-
janské proudy. Plavci cestou vždy před 
sochou poklekli a pokřižovali se, aby je-
jich plavba dobře dopadla. 

Postupný úpadek lodní dopravy 
Útlum odstartoval rozvoj přepravy 
na železnici a silnici. Snížila se i poptáv-
ka po plaveném dřevu. Poslední oživení 
zažila voroplavba na  konci 19. století. 
Od 30. let 20. století začala postupně za-
nikat. Tečku za  vorařským povoláním 
udělala stavba přehrad, které zásadně 
ovlivnily tok řeky a  její splavnost. Po-
slední vor na  Vltavě proplul rozestavě-
nou Orlickou přehradou 12. září 1960. 
Nicméně ještě v  létě 1971 připomněla 
slavné plavby jedinečná akce Národní-
ho zemědělského muzea Ohrada u Hlu-
boké nad Vltavou. Nadšenci spolu s teh-
dejší Československou televizí iniciovali 
cestu posledního voru s šesti zkušenými 
plavci. Aby se mohla uskutečnit, musely 
přehrady Vltavské kaskády pustit obrov-
ské množství vody. Pouť zachytily kame-
ry v pořadu režiséra Zdeňka Podskalské-
ho Poslední vor. 

V  současnosti se za  vorařskou tradicí 
můžete vydat do  muzeí (PrahaVýtoň, 
Český Krumlov, Davle, Chotilsko, Pur-
karec) nebo na Schwarzenberský kanál, 
kde se konají ukázky plavení dřeva.

 Pavla Nováčková

Na Berounsko se vrátili voraři
Před dvěma lety, 1. prosince 2022, bylo na seznam 
nemateriálního kulturního dědictví UNESCO připsáno 
vorařství, starobylá tradice spojená se stavbou vorů 
a s jejich plavením po řekách. I když voroplavba se 
stavbou přehrad zanikla, tradice spojené s ní jsou stále 
živé. Dokazuje to i nedávné udělení titulu Vorařská 
obec, které městu Řevnice předala Mezinárodní 
vorařská asociace. 

Petr Marval na voru a Řád J. Nepomuckého, který získal. Zdroj: archiv P. Marvala



www.idobnet.cz

22 — KŘÍŽOVKA

DOBNET, měsíčník, ročník XVIII, číslo 7/2024, datum vydání 28. června 2024 • VYDAVATEL: DOBNET, z. s., Palackého 27, 252 29 Dobřichovice,  
IČ: 266 30 214, email: redakce@dobnet.cz, tel.: 277 001 111, www.dobnet.cz, earchiv: www.dobnetzpravodaj.cz • REDAKCE: šéfredaktorka 

Liběna Nová, libena.nova@dobnet.cz • INZERCE: inzerce@dobnet.cz, tel.: 605 205 755 • GRAFIKA: radek.havlicek@dobnet.cz • Registrace MK ČR E 17623 
• Náklad: 7 300 výtisků • Tištěná verze měsíčníku je rozšiřována ZDARMA • DOBNET nezodpovídá za pravdivost tvrzení podepsaných externími dopisovateli 
• Redakce si vyhrazuje právo upravit dodané texty • Zveřejněné příspěvky nemusí vyjadřovat názory redakce • Nevyžádané rukopisy se nevracejí 
• Kopírování a šíření publikované části nebo celku je bez bez písemného souhlasu vydavatele zakázáno

Vyluštěnou tajenku zasílejte na adresu krizovka@dobnet.cz nebo na adresu DOBNET, z. s., Palackého 27, 252 29 Dobřichovice, a to nejpozději 
do 19. července 2024. Prosíme luštitele, aby při zasílání řešení uvedli také svoji poštovní adresu a telefon. Výherce včas kontaktujeme.

Každý ze dvou výherců se správnou tajenkou obdrží poukaz na nákup 
na Farmě Homolka v Bělči u Litně v hodnotě 400 Kč.
Vylosovanými výherci křížovky z červnového vydání jsou Gabriela Knoblochová, Liteň, 
a Vladimír Kocour, Hostomice. Blahopřejeme.

Dokončení tajenky z minulého čísla: Přijďte zase na Portu
Cenu si, prosím, vyzvedněte do 30 dnů od data vydání měsíčníku DOBNET č. 7/2024, jinak cena propadá. Děkujeme. Křížovku připravil Pavel Havlíček

Výherní křížovka s tajenkou
Soutěž o poukaz na nákup v hodnotě 400 Kč 
pro dva vylosované výherce

Kam zavážíme naše 
produkty?
dokončení v tajence

MLÉKO – pasterizované 
i čerstvé – mlékomat, kysané 
i ochucené, jogurty

SÝRY – zrající, pařené, čerstvé, 
přírodní i ochucené
balkánský sýr

TUČNÝ TVAROH

Máme pro Vás »nejen«
SÝRY OD KARLŠTEJNA

Kompletní sortiment
v obchůdku na farmě

 Květnové revoluce 202 
 Běleč u Litně

 731 839 659

w w w . s y r y o d k a r l s t e j n a . c z
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20. ročník
divadelního
festivalu

28.8. Fifty P. Zelenka

29.8. Fifty P. Zelenka

30.8. Ztratili jsme Stalina F. Nury, T. Robin

31.8. Ztratili jsme Stalina F. Nury, T. Robin

1.9. Obludov J. Žváček

2.9. Žáby P. Zelenka

3.9. Žáby P. Zelenka
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